

Referat

DH Aalborg FU møde

1. august 2017

kl. 13.00 – 16.00

Hos Ulla

Deltagere: Ulla, Anders, Asger, Palle, Birthe, Bernd

Afbud: Steffen, Louise, Christian.

1. Valg af ordstyrer: Palle
2. Valg af referent: Birthe
3. Godkendelse af dagsordenen: Godkendt med tilføjelse af p. 6 e
4. Godkendelse af referat: Godkendt
5. Næste bestyrelsesmøde den 6. september 2017:
 - P.6 e sættes på som et særskilt punkt, så bestyrelsen kan komme med, i beslutningen om, hvilke organisatorisk tilhørsforhold Handicaprådet fremover skal have.
 - Den 6 november hvor der er julefrokost falder sammen med uddeling af Handicapprisen, enige om at julefrokosten flyttes. Bestyrelsen spørges med hensyn til ny dato, samtidig vil vi have mulighed for at aflyse, hvis der kun er få tilmeldte ud over FU.
 - Ulla vil orienterer om valg til Handicapråd, hvad er processen og proceduren.
 - Bestyrelsen spørges om ønsker til dage, hvor der afholdes bestyrelsesmøder.
6. Opfølgning FU møde den 4. maj og 6. juni
 - a. Arrangement/aktivitetskalender (Steffen og Louise): Udsat
 - b. Opdateringer hjemmesiden (Louise): Udsat

- c. Indkøb projektor (Palle): Palle har undersøgt pris: 2500 kr. Enige om, at Palle indkøber projektor.
 - d. Brev til Bilka, Føtex etc. (Palle og Christian) : Palle har været i Bilka. Der er her, som andre steder problemer for kørestolsbrugere med at nå varer i frostboxene. Palle har gjort personalet opmærksom på dette. Vi var enige om at forsøge at gøre problematikken landsdækkende, Ulla vil tage det op med DH Central.
 - e. Tilhørsforhold Handicaprådet fordele og ulemper (Ulla):
Vi diskuterede fordele og ulemper, ved nuværende forvaltning Sundhed og Kultur eller Ældre / Handicap. Konklusionen blev at vi ville være bedst placeret under Borgmesterforvaltningen, sammen med Tilgængelighedsrådgiver og Tilgængelighedsudvalg. Ulla tager en snak med Thomas Kastrup Larsen om vores overvejelser omkring organisatorisk placering af Handicaprådet.
 - f. Handicaprådets budget contra Ældrerådets budget (Ulla): udsat til næste møde. Ulla sender materiale ud om budget for begge råd.
7. Repræsentantskabsmødet 2017 -
- a. Handlingsplan DH Central (vores kommentarer til planen): Ulla - efterlyser i Handlingsplanen mere synlig støtte til repræsentanter i diverse Regionale råd og nævn.
- Birthe efterlyser gratis psykologbehandling til alle handicap-grupper, hvor psykiske lidelser er en del af handicap/ sygdom. Sender et notat til Ulla om eventuel omformulering (s.12)
8. Økonomi
- a. Ansøgning driftsmidler: Alle enige i Palles vurdering af, at der ikke skal søges midler p.t.
9. Handlingsplan 2017 - status
- a. Arbejdsgruppe Valgmøde: Alt kører som det skal.
 - 9.a.a. Input formandsmøde den 19. maj 2017: Ulla orienterede fra Formandsmøde, der er udarbejdet et idekatalog op til Kommunalvalget, der er rigtig mange gode input, vi har drøftet det, men har ikke ressourcer til at gennemføre det hele.
 - 9.a.b. Plakat – godkendelse (Christian): udsat
 - 9.a.c. Spørgsmål: Bestyrelsen opfordres til at overveje handicappolitiske spørgsmål til Valgmødet.

- b. Arbejdsgruppe FN's Handicapkonvention: Kurset aflyses, Ulla skriver ud til de, der var med på kursus 1, samt underviser.
 - c. Tilgængelighedskursus (Palle og Steffen): udsat
10. Politiske sager til drøftelse Tornhøjgård – rådmand Thomas Krarup: Ulla og Anders har modtaget klager over de manglende altaner. Thomas Karup har udtalt, at der jo har siddet en repræsentant i følgegruppen, (Birthe) Begge kunne dog fortælle at Birthe både mundtlig og i referatet, havde givet udtryk for sin utilfredshed med, at man sparede altanerne væk. Vi havde en snak om, at DH Aalborg ikke vil tages som "gidsler" når vi medvirker i arbejdsgrupper. Ulla vil tage en snak med Thomas Krarup.
 11. Handicaprådet
 - a. Valg til Handicaprådet: Ulla udsender indstillingsskemaer til Bestyrelsen.
 - b. Vedrørende vores snak om Klagedialog/Borgerrepræsentant dialog, vil Anders udarbejde et oplæg til Handicaprådet.
 12. Gensidig orientering samt tilbagemeldinger på deltagelse som DH Aalborg FU repræsentant: intet
 13. Gensidig orientering samt tilbagemeldinger på deltagelse som DH repræsentant: Intet
 14. Eventuelt: Fremtidige FU møder holdes tirsdage kl 14. Årsmødet flyttes til først i januar, Bestyrelsen spørges inden dato fastlægges.